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Närvarande 

Ordförande Erik Malm (MP) 

Vice ordförande Lena Huss (HSO/ÅSS), ej § 6 

Ledamot Rana Carlstedt (S) 

 Birgitta Söderfeldt (V) 

 Naémi Karlsson (M), ej § 6 

Ole-Jörgen Persson (M) 

  Ewa-Marie Ås (KD) 

 Nils Duwähl (DHR Stockholm) 

 Lars Lindberg (HSO/HRF) 

 Håkan Jarmar (HSO/RSMH 

Stockholms läns distrikt) 

 Ellinor Baurne (HSO/Attention) 

 Britt Marie Färm (HSO/Mag- och 

tarmföreningen i Stockholms län) 

 Lars Persson (HSO/Neuroförbundet 

Stockholm) 

Ersättare Amir Amirriazi (DHR Stockholm) 

Ersättare   Ola Lundström (HSO/SDF) 

Ersättare Jan Delvert (HSO/Personskade-förbundet 

RTP) 

  

Tjänstemän  Riitta-Leena Karlsson, Stockholms 

stads funktionshinderombudsman 

 Rosa Lundmark, politisk sekreterare, 

Vänsterpartiets kansli, § 6 

 Isabelle Vas, sekreterare, 

socialförvaltningen 

   

Anmält förhinder  

Ledamot Isabella Hagnell (S) 

Ledamot Lillemor Högselius (HSO/SRF) 

Ersättare  Viviann Emanuelsson (HSO/SRF) 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Erik Malm (MP) öppnade sammanträdet och hälsade 

alla välkomna.  

 

Rådet godkände föredragningslistan med ändringen att punkt 6 – 

Information om ärendegång i staden behandlas sist i mötet. 

 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Ordföranden Erik Malm (MP) och vice ordföranden Lena Huss 

(HSO/ÅSS) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet 

ska justeras den 30 mars 2015. 

  

 

§ 3 

Anmälan av protokollsjustering 

Anmäldes att kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågors 

protokoll från sammanträdet den 23 februari 2015 justerades den 3 

mars 2015.  

 

 

§ 4 

Rådets sammanträdesdagar år 2015 

Noterades att rådet tagit del av ärendet om rådets 

sammanträdesdagar för år 2015.  

 

Sammanträdesdagar under resterande del av år 2015. 

Onsdag 22 april kl. 14 – 16. 

Måndag 18 maj kl. 14 – 16.  

Måndag 1 juni kl. 14 – 16. 

 

Måndag 21september kl. 14 – 16. 

Måndag 12 oktober kl. 14 – 16. 

Tisdag 3 november kl. 14 – 16. 

Tisdag 1 december kl. 14 – 16.  

 

Rådets organisationer träffas för egna överläggningar kl. 13 – 14 på 

sammanträdesdagen. 

 

Rådets beslut 

Rådet beslutade enligt framlagt förslag.  
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§ 5 

Information från Stockholms stads 

funktionshindersombudsman Riitta-Leena Karlsson  

Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson informerade 

om introduktionsdagarna för ledamöter i stadens samtliga råd för 

funktionshindersfrågor och att det finns platser kvar. Anmälan sker 

direkt till HSO för något av de två alternativa tillfällen, med lika 

innehåll under båda dagarna. Introduktionen äger rum hos 

Handikappförbunden på St Göransgatan 82.  

 

Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson informerade 

att Funktionshinderombudsmannens årsrapport för år 2014 

färdigställs nu. Årsrapporten är upplagd på de funktionshinder-

politiska målen, som är fastställda i Program för delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning 2011-2016. Årsrapporten för år 

2014 presenteras på rådets sammanträde den 22 april 2015.  

 

 

§ 6 

Information om ärendegång i Stockholms stad 

Rosa Lundmark informerade rådet om ärende, hur ärendegången i 

Stockholms stad går till och vilka ärenden som rådet kan initiera 

med stöd av sina instruktioner. Alla ärenden ska beredas innan 

beslut fattas. Beredningen syftar till att alla aspekter i ett ärende blir 

allsidigt utredda. Det är rotlarna som ”lottar” dvs utser de nämnder, 

råd m.fl. som ska delta i ärendeberedningen. Efter svarstiden 

sammanställer borgarrådssekreteraren inkomna svar i en PM eller 

ett utlåtande och skriver borgarrådets synpunker och förslag till 

beslut, som sedan processas i borgarrådsberedningen, i 

kommunsstyrelsen respektive i kommunfullmäktige. Det är en stor 

hjälp för borgarrådssekreteraren att svaren kommer in i rätt tid från 

de som tillfrågats och att svaren är strukturerade efter rubrikerna i 

ärendet.  

 

När rådet får en remiss är det rådets uppgift att bidra med 

funktionshinderaspekter i ärendet, gärna med konkreta synpunkter.  

I rådets omvärldsorientering är det värdefullt för rådet att ha kontakt 

med de lokala funktionshinderråden. Deras fakta medför att rådets 

svar till roteln blir bra belyst med hänsyn även tagen till olika lokala 

hänsyn.  

 

Rådets möjligheter till tidig insyn sker främst genom att rådet kallar 

förvaltningschefer och tjänstemän till rådets sammanträden, samt att 

rådet ska ha ett gemensamt sammanträde med kommunsstyrelsens 
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minst en gång per år och med kommunstyrelsens presidium 

ytterligare minst en gång per år. 

 

Broschyren Så styrs Stockholm delades ut.  

 

Ordföranden Erik Malm (MP) tackade Rosa Lundmark för 

informationen om ärendeberedningen i Stockholms stad.  

 

 

§ 7 

Information om Diskrimineringslagen och ”bristande 

tillgänglighet” 

Ledamoten Lars Lindberg (HSO/HRF) informerade rådet om 

Diskrimineringslagen och den nya formen av diskriminering - 

bristande tillgänglighet som trädde i kraft den 1 januari 2015.  

 

Att kunna delta i alla samhällsområden oavsett funktionsförmåga är 

en grundläggande mänsklig rättighet. Diskrimineringslagen har till 

ändamål att motverka diskriminering och på andra sätt främja lika 

rättigheter och möjligheter oavsett kön, könsöverskridande identitet 

eller uttryck, etnisk tillhörighet, religion eller annan trosuppfattning, 

funktionsnedsättning, sexuell läggning eller ålder.  

 

Med bristande tillgänglighet menas att en person med 

funktionsnedsättning missgynnas genom att en verksamhet inte 

vidtar skäliga tillgänglighetsåtgärder för att den personen ska 

komma i en jämförbar situation med personer utan denna 

funktionsnedsättning.  

 

De som omfattas av den nya bestämmelsen är enbart personer med 

funktionsnedsättning. Hur lagen lyckas främja lika rättigheter och 

möjligheter för funktionsnedsatta påverkas dock av undantagen i 

lagen när det nya förbudet inte gäller.   

 

I rådets diskussion lyftes att informationen om att den nya 

diskrimineringsgrunden tyvärr inte blivit känd hos allmänheten, 

företag och myndigheter på ett bra sätt. Vidare lyfts att andra länder 

har kommit längre i arbetet mot diskriminering tack vare mer 

kännbara sanktioner och att de som arbetar mot diskriminering fått 

mer resurser för sitt arbete jämfört med DO. En följd av det är att 

stöd och service till personer med funktionsnedsättning i dessa 

länder är högre. Ledamoten Lars Lindberg (HSO/HRF) bekräftar 

och förklarar att det beror på följande. I Sverige har man valt att inte 

definiera vad som är diskriminering utan det får avgöras i det 

enskilda fallet. Det finns få rättsfall där en sanktion utgått på grund 
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av en konstaterad diskriminering, vilket hänger ihop med att 

parterna förliks. Bara i 1 % av anmälda fall väcker Diskriminerings-

ombudsmannen (DO) talan i domstol. Därtill är DO:s resurser för 

att följa lagens efterlevnad och minimera olika former av 

diskriminering små.    

 

Ordföranden Erik Malm (MP) sammanfattar.  

Informationsspridning om den nya diskrimineringsgrunden är viktig 

och där kan rådet spela en roll inom Stockholms stad.  

Undantagen i diskrimineringslagen begränsar tillämpligheten 

diskrimineringsgrunden bristande tillgänglighet i verkligheten.  

Den nya diskrimineringsgrunden har gällt en kort tid så det är för 

tidigt att se en attitydförändring i samhållet som ett resultat av 

lagändringen. Det är därför viktigt att politiken går före och 

fortsätter att påverka attityder i samhållet mot personer med 

funktionsnedsättning.   

 

Ordföranden Erik Malm (MP) tackade Lars Lindberg (HSO/HRF) 

för den informativa föredragingen.   

 

 

§ 8 

Remiss – Våld i nära relationer hos personer med 

funktionsnedsättning 

Skrivelse från HSO av den 8 mars 2015. 

KS dnr 151-459/2015 

 

Noterades att rådet tagit del av ärendet. Sista dag för remissvar är 

den 29 april 2015.  

 

Vice ordföranden Lena Huss (HSO/ÅSS) sa att det är en viktig 

fråga att funktionshinderperspektivet tydliggörs i stadens arbete 

kring våld i nära relationer. I socialnämndens budget har 5 miljoner 

kr avsatts för en utredning inom området.  

 

Rådets beslut 

Rådet beslutade att bordlägga ärendet.  

 

Ordföranden Erik Malm (MP) gav vice ordföranden Lena Huss 

(HSO/ÅSS) i uppdrag att utarbeta ett svar på remissen till rådets 

sammanträde den 22 april 2015.   

 

Rådet vill ha en återkoppling när kommunstyrelsen behandlat 

ärendet.  

 



Kommunstyrelsen Protokoll 

Dnr 2/2015 

Sida 7 (7) 

Rådet för funktionshinderfrågor 

 

 

 

 

 

 

§ 9 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutade att lägga 

följande till handlingarna. 

- Kommunstyrelsens dagordning den 18 mars 2015 

- Protokoll från rådets sammanträde den 23 februari 2015 

som justerats 3 mars 2015 

- Protokoll från valnämndens sammanträde den 21 januari 

och den 18 februari 2015 som justerats 23 januari 2015 

respektive 18 februari 2015 

- Balanslista den 16 mars 2015.  

 

 

§ 10 

Övriga frågor 

Rådet lyfte frågan om frågan om hörselskadade elevers situation i 

skolan. Ledamoten Lars Lindberg (HSO/HRF) tog upp bullermiljön 

i skolan som ett problem.  

 

Rådets aktivitet den 6 maj 2015. Program och plats meddelas 

senare. 

 

Stadens revisorer bjuds in för en allmän diskussion om hur 

funktionshinderperspektivet beaktas i stadens styrdokument. Tas 

upp som en punkt på rådets balanslista. 

 

Program för delaktighet för personer med funktionsnedsättning 

2011-2016 ska utvärderas av extern part. Tas upp som en punkt på 

rådets balanslista. 

 

 

§ 11 

Sammanträdet avslutas 

Ordföranden Erik Malm (MP) avslutade sammanträdet. 

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 15.45. 

Vid protokollet 

 

 

 

Isabelle Vas 


